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Bilag Sag/ID Nr. Enhed Dato

2017-42414 TIK 7. november2017

MOF alm. del — svar på spørgsmål 109 fra Maria Reumert
Gjerding (EL) stillet den 2. november 2017 til ministeren for
fiskeri og ligestiffing.

Spørgsmål
Vil ministeren som opfølgning på ministerens svar på spørgsmål 1114
(2016-2017) oversende følgende:
- Vedrørende sagsnummer 2017-346: Akt nr. 130, 250 samt ikke
nummereret akt (med akt-id: 2887634) dateret 3. april 2017 med tiden
“Hasteindkaldelse til møde i Erlivervsfiskeriudvalget d. 6. april 2017 kl.
10” og ikke-nummereret akt (med aktid: 2891015) dateret 4. april 2017
med tiden “Materiale til møde i Erhvervsflskeriudvalget torsdag 6. april
kl. 10.00”
- Vedrørende sagsnummer 2017-3918: Akt nr. 2.
- Vedrørende sagsnummer 2017-4066: Akt nr. 1, 2 og ikke-nummereret
akt nr. (med akt-id: 2903408) og tiden “SV: INVITATION - Svend Erik
Andersen, Danmarks Fiskeriforening “Anmodning om møde med
ministeren”.

- Vedrørende sagsnummer 2017-4969: Akt nr. i og 3.

Svar
De pågældende dokumenter vedlægges.

Med venlig hilsen

Karen Eflemann

Miljø- og Fødevareudvalget 2017-18
MOF Alm.del endeligt svar på spørgsmål 109
Offentligt



Aktoversigt

Miljø- og
Fødevareministeriet
Departementet

Sagstitel: 2017 - 346
Sagsnummer: 2017 - 346

Akt nr. Dato Titel Akt ID # Parter Til Kommentar

130 02-02-2017 Referat af mødet 2770484 2 Nicolai Højlund
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hverv.dk);
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(ll@pelagisk.dk)

‘allan.buch@mi
ddelfart.dk
(allan.buch@mi
ddelfart.dk);
jan@hhf.dk’
(an@hhf.dk);
Annelise
Andersen
(NaturErhvervst
yrelsen
(alan@naturerh
verv.dk); Arne
Madsen
(NaturErhvervst
yrelsen
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erv.dk);
sea@dkfisk.dk
fsea@dkfisk.dk
); ie@dkfisk.dk’
(ie@dkfisk.dk);
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u.dk’
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GUlT I),

psh@dkfisk.dk
(psh@dkfisk.dk)

pi@999.dk
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# = antal relaterede dokumenter.

Den 3. november 2017



Miljø-og
— Fødevareministeriet

Departernentet

Aktdetaljer

Akttitel: Referat af mødet i Erhvervsfiskeriudvalget 12. januar 2017
Aktnummer: 130

Akt ID: 2770484

Dato: 02-02-2017

Type: Indgående

Originaltitel: Referataf mødet i Erhvervsfiskeriudvalget 12. januar 2017

Dokumenter: 111 Referataf mødet i Erhvervsfiskeriudvalget 12. januar 2017.msg

[2] Referat af møde i Erhvervsfiskeriudvalget 12. januar 2017.pdf

Den 3. november 2017



== AKT 2770484 == Dokument 1 == [Referat af mødet Erhvervsfiskeriudvalget 12. januar2017] ==

Til: Nicolai Højlund (nicolh@mfvm.dk), lisnie@naturerhverv.dk (lisnie@naturerhverv.dk), Henry Damsgaard Lanng
(hlan@mfvm.dk), Troels Pade (NaturErhvervstyrelsen) (tpanaturerhverv.dk), mj@naturerhverv.dk
(mj @naturerhverv.dk), Martin Andersen (NaturErhvervstyrelsen (maan@naturerhverv.dk), Søren Jacobsen
ffisker@jacobsen.mail.dk), anders@westship.dk (anders@westship.dk), ambjmaring.org (ambjmaring.org), Ole
Lundberg Larsen (oll@dkfisk.dk), maildanishseafood.org (mail@danishseafood.org), Anders Munk Jensen
(NaturErhvervstyrelsen (anmj@naturerhverv.dk), Bent Pallisgaard Christensen (NaturErhvervstyrelsen)
fbpa@naturerhverv.dk), Marc Eskelund (meske@mfvm.dk), spj@naturerhverv.dk (spj@naturerhverv.dk), Erik Møller
(NaturErhvervstyrelsen (erik@naturerhverv.dk), Ulla Wiborg (NaturErhvervstyrelsen) (ulwj @naturerhverv.dk), Marc
Eskelund (meske@mfvm.dk), René Danell (rd@dkfisk.dk), BJOWlR@naturerhverv.dk (BJOWlR@naturerhverv.dk),
Kim Vejrup (kv@dkfisk.dk), GRØNT - Thomas Møller (thomas.moller@3f.dk), Ulf Bjerre (NAER)
(ulfbje@naturerhverv.dk), llpelagisk.dk (ll@pelagisk.dk), allan.buch@middelfart.dk’ (allan.buch@middelfart.dk),
‘jan@hhf.dk (‘jan@hhf.dk), Annelise Andersen (NaturErhvervstyrelsen (alan@naturerhverv.dk), Arne Madsen
(NaturErhvervstyrelsen (am@naturerhverv.dk), sea@dkfisk.dk (sea@dkfisk.dk), ie@dkfisk.dk (ie@dkfisk.dk),
myndaqua.dtu.dk (‘myndaqua.dtu.dk’), infopelagisk.dk’ (infopelagisk.dk), mail@dkfisk.dk
(mail@dkfisk.dk’), infobaekby-illeborg.dk (info@baekby-illeborg.dk), hgadanishseafood.org’
(hga@danishseafood.org), karni@os.dk (karni@os.dk), ala@701 51 000.dk (ala@701 51 000.dk), Lybech@pc.dk’
(Lybechpc.dk), ‘ksm.thfgmail.com (ksm.thfgmail.com’), psh@dkfisk.dk (psh@dkfisk.dk), ‘pj@999.dk’
(pj@999.dk), es@pelagisk.dk (es@pelagisk.dk’), Trine Fris Nielsen fNaturErhvervstyrelsen (tfn@naturerhverv.dk),
Annette Susanne Nielsen (NaturErhvervstyrelsen (an@naturerhverv.dk), info@ovj.dk (info@ovj.dk’), jl@svjfisk.dk
(jjlsvjfisk.dk), J KS@amanda-seafoods.dk (JKS@amanda-seafoods.dk)

Cc: ‘kk@dkfisk.dk’ (kk@dkfisk.dk), pm@puljefiskeri.dk (pm@puljefiskeri.dk), lene@bffisk.dk’ (lene@bffisk.dk), Troels
Teit Roggenkamp (NaturErhvervstyrelsen (troe@naturerhverv.dk), Claus Wille (NaturErhvervstyrelsen
(cwi@naturerhverv.dk), Hans Henrik Nielsen (NaturErhvervstyrelsen (hn@naturerhverv.dk), Lone Agathon Jensen
(NaturErhvervstyrelsen (laj@naturerhverv.dk), Kasper Schou (NaturErhvervstyrelsen (kassch@naturerhverv.dk),
Knud Jan Pedersen (NaturErhvervstyrelsen) (kjpnaturerhverv.dk), SVANA Naturbeskyttelse postkasse
(naturbeskyttelse@svana.dk), fisk@fiskehandlerne.dk’ (fisk@fiskehandlerne.dk), Kurt Krogsgaard
(kk@bcinternational.dk), brrasm@naturerhverv.dk (brrasm@naturerhverv.dk), miksta@naturerhverv.dk
(miksta@naturerhverv.dk), Heidi Kallesøe (NaturErhvervstyrelsen) (hkha@naturerhverv.dk), Kim Thor Paulsen
(NaturErhvervstyrelsen (kpa@naturerhverv.dk), info@fiskerforum dk (‘info@fiskerforum.dk), jlafoi.dk’
(jlafoi.dk), Annette Madsen (NaturErhvervstyrelsen (ama@naturerhverv.dk), gittebcff.dk’ fgitte@bcff.dk),
gittebcff.dk (gittebcff.dk’), llh@levende-hav.dk’ (llh@levende-hav.dk), pmj@danishseafood.org’
(pmjdanishseafood.org), ‘ie@dkfisk.dk (ie@dkfisk.dk), ‘ab@puljefiskeri.dk (ab@puljefiskeri.dk), co@pelagisk.dk’
(co@pelagisk.dk), ‘jmt@StrandbyHavn.dk (jmt@StrandbyHavn.dk), bb@puljefiskeri.dk (bb@puljefiskeri.dk),
Kim@fisker.mail.dk (Kim@fisker.mail.dk), lisette.thf@gmail.com’ (lisette.thf@gmail.com), Dorthe Kronborg Harrison
(NaturErhvervstyrelsen (dorhar@naturerhverv.dk), Jacob Handrup (NaturErhvervstyrelsen (jha@naturerhverv.dk)

Fra: spj @naturerhverv.dk fspj@naturerhverv.dk)
Titel: Referat af mødet i Erhvervsfiskeriudvalget 12. januar 2017
Sendt: 02-02-2017 15:44:46
Bilag: Referat af møde i Erhvervsfiskeriudvalget 12. januar 2017.pdf;

Kære alle

Hermed fremsendes referat af mødet i Erhvervsfiskeriudvalget torsdag den 12. januar 2017.

Med venlig hilsen

Søren Palle Jensen
Vicefiskeriinspektør Fiskeri Center for Fiskeri
+4572 1858 10 ISPJ@fla1UIbYeDLdk

Miljø- og Fødevareministeriet
NaturErhvervstyrelsen I Nyropsgade 30, 1780 København V I ]lf.+45 33 95 80 00 I mail@naturerhvervdk I www.naturerhverv.dk



== AKT 2770484 == Dokument 2 == [ Referat af mødet i Erhvervsfiskeriudvalget 12. januar2017]

Miljø- og Fødevareministeriet
LandbrUgs- og Fiskeristyrelsen

EU & Fiskeri regulering
J.nr. 16-7121-000002
Ref. SPJ
Den 2. februar 2017

Referat

Erhvervsfiskeriudvalgets mode den 12. januar 2017

kl. 14.00 i NaturErhvervstyrelsen, mødelokale 2 B.

Deltagelse:
Danmarks Fiskeriforening
Producentorganisationen: Svend-Erik Andersen, Ole Lundberg Larsen, Allan Buch, Per

Skødt, Kurt Madsen, Jan Hansen, Jesper Juul Larsen og Kim
Kær Hansen.

DSA: Ole V. Jørgensen
Foreningen for Skånsomt Kystfiskeri: Søren Jacobsen
Marine Ingredients Denmark: Anne Mette Beck Jespersen
Pelagisk PO: Esben Sverdrup-Jensen og Lise Laustsen
Departementet: Marc Eskelund og Nicolai Højlund
NaturErhvervstyrelsen: Anders Munk Jensen, Bjørn Wirlander, Mik Jensen, Bent

Pallisgaard, Martin Andersen, Lisbet Nielsen og Søren Palle
Jensen

Dagsorden til møde i Erhvervsfiskeriudvalget:

i. Godkendelse af dagsorden

2. Udvikling i fiskerierne og evt. regeljusteringer. Følgende fiskerier forventes drøftet:
a. Kvotebytter
b. Uddeling fra Fiskefonden
c. Løbende regulering for FKA-rationsfiskerierne
d. Løbende regulering for Mindre Aktive Fartøjer
e. Orientering om ændrede regler for kW-dage regulering

3. Status for at bytte torsk i vestlige østersø for torsk i Nordsøen

4. Gennemgang af bilag A af 4. januar med henblik på af få belyst hvordan mængderne er fordelt

5. Orientering om implementering afny kysffiskerordning (DFPO)

6. Tidsplan for Reguleringsbekendtgørelsen

7. Evaluering af erhvervsinddragelse i tilrettelæggelse af myndighedsaftale med DTU Aqua.

8. Gensidig orientering om kontrolspørgsmål
a. Status på problemstillingen med bomtrawlere i Skagerrak og Nordsøen

9. Eventuelt

Med venlig hilsen
Søren Palle Jensen

Landbrugs- og FiskedstyTelsen . Nyropsgade 30 1780 København V
Tlf. y g 8o 00 EAN 5798000877955 . mail@lfst.dk www.lfst.dk



Referat af møde i Erhvervsifskeriudvalget:

Dagsordenspunkt i. Godkendelse af dagsorden

Formanden bød velkommen til mødet, og oplyste, at der var en stram tidsplan, da de fleste af deltagerne
skulle deltage i et andet møde kl. i6.oo.
Formanden spurgte herefter om den fremsendte dagsorden kunne godkendes. Eller om der var nogen
forslag til evt.

Der var ingen bemærkninger til dagsordenen, som hermed blev godkendt.

Dagsordenspunkt 2. Udvikling i fiskerierne og evt. regeljusteringer. Følgende fiskerier
forventes drøftet:

a. Kvotebytter
b. Uddeling fra Fiskefonden
c. Løbende regulering for FKA-rafionsfiskerierne
d. Løbende regulering for Mindre Aktive Fartøjer
e. Orientering om ændrede regler for kW-dage regulering

Ad a: NAER oplyste, at der endnu ikke var nogen registrerede kvotebytter for 2016.
DFPO ønskede at få oplyst, om det var muligt at bytte sig til torsk i den vestlige Østersø i 2016. NAER
oplyste, at det så ud som om, at dette skulle være muligt.

Ad b: NAER orienterede om den udsendte bilag A af 4. januar, hvor kvotefordelingen fremgik. Der er
ikke sket uddelinger fra fiskefonden endnu. NAER har drøftet med DFPO, om det er muligt at indføre
år-til-år fieks på fartøjs niveau, hvilket ikke er muligt på nuværende tidspunkt. NAER oplyste, at en evt.
overboolming kan ske lidt tidligere hvis det skønnes nødvendigt, evt, før sommerferien.
DFPO ønskede, at der sættes et arbejde i gang med kvotefleks, gerne parallelt med, at der indføres en
forsøgsordning med år—til-år fleks på udvalgte arter i 2017. Endvidere ønskede DFPO, at muligheden for
at overføre den uopfiskede årsmængde (io%) fra 2016 til 2017 udnyttes nu for den vestlige Østersø, idet
der er fartøjer, som ikke har mere torsk at fiske på, så der var brug for en øjeblikkelig uddeling fra
fiskefonden.
NAER indvilligede i, at indlede en drøftelse om en forsøgsordning med kvotefleks. NAER ønskede dog et
skriftligt forslag fra DFPO.
NAER oplyste, at der er fisket 81% afkvoten af torsk i den vestlige Østersø i 2016, så der er ingen grund
til at bytte sig til mere, idet kun io% aflwoten kan overføres til 2017.

DFPO gentog ønsket om uddeling af de io% fra 2016 i den vestlige Østersø, hellere nu end i februar,
hvor der alligevel er stop.
NAER oplyste, at der jo var en særlig situation omkring Østersøen, hvorfor NAER vil kigge på det og se,
om det er praktisk muligt at uddele de ca. 68o tons torsk.

Ad c: NAER oplyste, at året kun lige er begyndt, hvorfor der ikke er nogen justeringer. De udmeldte
rationer skulle gerne afspejle den forhøjelse der er kommet på visse arter. DFPO har dog ønsket, at
rationeme for rødspætter i Skagerrak forhøjes fra 3.000 kg pr. måned til 5.0000 kg. pr. måned.

FSK ønskede at vide, om der var taget højde for, at den afsatte mængde til rationsfiskeri skal strække sig
over et helt år.
NAER kunne bekræfte, at der var taget højde for dette.

Ad d: NAER oplyste, at fiskeriet endnu ikke var kommet rigtigt i gang, men at udviklingen i fiskeriet
ville blive fulgt.
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Ad e: NAER orienterede om de udsendte kW tilladelser. Alle har nu mulighed for at søge om at komme
i Kattegat, hvor det pt. ser ud til, at der er højt til det fastsatte loft. Paragrafferne om kW-dage tilladelser
vil blive slettet med den førstkommende ændring af reguleringsbekendtgørelsen.

DFPO ønskede at få oplyst, hvorfor bl.a. rejetrawlere skal søge om en tilladelse, når alle andre får en
tilsendt helt automatisk. Der er rejefartøjer, der har været på rationsfiskeri, og de skal også søge en
tilladelse.

NAER oplyste, at udgangspunktet er, at de fartøjer, der har haft en kW-dage tilladelse, får tilsendt en ny
tilladelse ganske automatisk. De fartøjer, der ikke tidligere har haft en tilladelse, eller fisket med et
redskab, der ikke har været omfattet af kW-dage reglerne, skal søge en tilladelse.

DFPO ønskede at få oplyst, hvorfor tilladelserne pludselig er gældende i 2 år. Og hvorfor står der, at
tilladelseme udstedes efter først til mølle princippet - det opfordrer folk til at søge uanset, om de har
brug for tilladelsen eller ej.

NAER bekræftede, at tilladelserne er gældende i 2 år. Håbet er, at kW loftet er afskaffet inden
tilladelserne udløber. Ved at udstede disse for 2 år, sparede NAER at udsende tilladelseme igen 1. januar
2018.

Dagsordenspunkt i. Status for at bytte torsk i vestlige østersø for torsk i Nordsøen

NAER orienterede om status, hvor fristen for bytter er udløbet. Der er indkommet ønske om bytte af 199
tons torsk i den vestlige Østersø, hvilket NAER finder meget lavt. NAER ønskede derfor at få oplyst, om
der er en forklaring på dette.

DFPO oplyste, at der er delt meget få mængder ud, hvilket kunne være en del afforklaxingen. DFPO
opfordrede igen NAER til at få uddelt flere fisk. Eventuelt kunne man også se på bytteforholdet.

NAER bemærkede, at bytteforholdet har været drøftet med bl.a. DFPO, som har anbefalet det
nuværende bytteforhold. Det har været nævnt, at landingsprisen på torsk fra vestlige Østersø var
halvdelen af landingsprisen af torsk fra Nordsøen, men at bytteforholdet måske skal afspejle lej eprisen
på vest torsk, som er meget lavere.

DFPO var enige i dette, men havde ikke været opmærksom på, at der var uddelt så få mængder. En
løsning kan være at få uddelt mere vest torsk, så kan vi senere se på om bytteforholdet skal ændres.

NAER ønskede at høre udvalget om, hvorvidt de indsendte bytte ønsker skal annulleres, så der bliver
byttet til et bytteforhold, der er for lavt.

DFPO mente, at det var bedst at annullere de ønskede bytter, og så vente og se, om en ekstra uddeling
kan give flere bytter.

NAER ville reflektere over dette, da mængden der ønskes byttet er meget lille.

Dagsordenspunkt 4. Gennemgang af bilag A af 4. januar med henblik på af få belyst
hvordan mængderne er fordelt

NAER indledte punktet med at bede DFPO begrunde ønsket om at få belyst hvordan mængdeme i bilag
A er fordelt.

DFPO nævnte, at når fiskeme ser på deres tilladelse, er der ikke sammenhæng mellem den
kvoteforhøjelse inkl. kvote top-up, der er for 2017 og den forhøjelse, der er af den enkelte fiskers
årsmængde. Når man ser på de afsatte mængder til bl.a. kysifiskerordningen, ser det ud til at kvote top
uppen ikke er holdt ude af disse mængder, hvilket er baggrunden for dette ønske.
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DPPO tilføjede, at foreningen undrer sig over, at der afsat så store mængder afbl.a. sild og brisling til
kysifiskerordningen.

NAER bemærkede hertil, at bilag A ligner sig selv. Det er nok snarere de afsatte andele og mængder, der
har ændret sig.

NAER gennemgik de forskellige kolonner med afsatte andele og mængder. Der blev fokuseret på
kolonnerne med afsatte andele og mængder til kystfiskerordning. MAF vi skal kigge på. For at belyse
dette, blev følgende udleveret til udvalget:

• Lagkage diagram med fordeling af kvoter før — efter den vedtagne beretning
• Regneark med yderligere andele og mængder afsat til kystfiskerordning og MAF-segmentet

beregnet på 2016 kvoten og 2015 priser samt på 2017 kvoten og 2016 priser.

Endvidere havde DFPO ønsket en oversigt over kvoteudnyllelsen for kysifiskerfartøjer 2014-2016.
Denne blev også omdelt.

DFPO udtrykte stor kritik af aftalen om fiskepakken. Det er en særpræget aftale, som bør laves om. Det
at tage en kvotetop, som er tildelt i forbindelse med landingsforpligtigelsen og dele den ud til nogle, som
ikke har brug for den, er ikke i orden.

Det er endvidere uanstændig at uddele yderligere mængder af torsk i den vestlige del af Østersøen til
kysifiskerordningen, når situationen i Østersøen er, som den er. Der bør kigges på dette, da fiskene ikke
kommer ud til dem, som har brug for dem.

DFPO mente endvidere, at der burde laves en ny beregning på torsk i Skagerrak og Nordsøen.

NAER ønskede at få Idarlagt, om DFPO ville have suspenderet de mængder af torsk i den vestlige
Østerso, som er afsat i den “gamle” kysifiskerordning.

DFPO svarede hertil, at det var ikke tilfældet. Det var kun de yderligere mængder der her var tale om.

DFPO tilføjede, at hvis man så på fordelingen imellem FKA-fartøjerne og den mængde der er afsat til
kystfiskere, vil kysffiskerfartøjer få en nedgang på nul kg. Man kan så se på, om det er rimeligt at
tilgodese nogle få fartøjer i forhold til de andre.

FSK bemærkede, at foreningen ikke var tilhænger af at suspendere ordningen og tilbageføre torsk i den
vestlige Østersø til FKA-segmentet.

DPPO indskød, at det er fornuftigt at få en kritisk gennemgang af de afsatte reserver, for at se om der er
behov for disse reserver.

DFPO tilføjede, at det er lykkedes at tage kvote top-uppen for torsk. Spurgte om det er muligt, at der kan
laves en ordning, hvor kysifiskeriet tilgodeses med mængder af andre arter. Da de fleste kysffiskere
fisker med stormaskede redskaber, er der ikke så stort et behov for kvote top-up til disse fartøjer.

NAER konstaterede, at det fremgår af beretningen, at det skal være højværdiarter som torsk og tunge og
i mindre grad rødspætter der tilføres kystfiskerordningen. De afsatte andele og mængder afspejler det,
som et flertal i Folketinget har besluttet.

DFPO konstaterede, at det ser ud som om der er tolket meget på højværdi arter, idet kvote-top-uppen er
forsvundet.

NAER oplyste, at hovedfordelingen er 2/3 højværdi (torsk og tunge) og 1/3 rødspætter, hvilket er efter
det ønske, der har været i forligskredsen. NAER har ikke haft nogen andel i, hvad der er besluttet af
forligskredsen, NAER har efterfølgende haft andel i efter bedste evne at udmønte det, der står i
beretningen og sikre, at det er forstået rigtigt. Dette er efterfølgende blevet bekræftet.
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NAER tilføjede, at foreningernes indvendinger, bekymringer og forslag til fiskepakken loyalt vil blive
videreformidlet til vores minister, som ikke er en del af forliget. Det her udvalg rådgiver ministeren.

NAER bemærkede, at det står udvalget frit for at tale med hvem de vil. Udvalget skal bare huske at
NAER er under pres for at få uddelt mængdeme og ændret reguleringsbekendtgørelsen. Jo længere tid
der går med dette arbejde, jo større er risikoen for at bekendtgørelsen ikke bliver udstedt i rette tid,
hvorved risikoen for, at de fiskere, som skal fange mængderne, ikke kan nå at fiske dem stiger.

DFPO konstaterede, at såfremt NAER ikke får en udmelding fra forligskredsen om en anden fordeling,
så ligger den nuværende fordeling fast.

NAER bekræftede dette.

DFPO ønskede oplyst, om det er sikkert, at der sidenhen ikke vil ske yderligere tildelinger til
kysffiskerordningen.

NAER kunne oplyse, at det fremgår af beretningen, at der med de nye tildelinger ikke skal ske yderligere
tildelinger, men påpegede også, at dette måske kun er gældende indtil et flertal i Folketinget bestemmer
sig for noget andet.

FSK ønskede at få oplyst, hvordan DFPO er kommet frem til, at der er overført værdier for 300 mio. kr.
til kvsffiskerne. Nu har kysifiskeme siden 2007 ventet på at få yderligere fisk. Det er sket nu. FSK håber,
at alle i udvalget tager ja-hatten på og opfordrer deres medlemmer til at melde sig ind i ordningen.

DFPO tilkendegav, at foreningen også ønskede et kystfiskeri. Problemet er bare, at der tages værdier fra
de øvrige fiskere, hvilket for nogle betyder, at deres aftale med banken kan blive opsagt, idet værdierne i
pantet er væk.

DSA mente at kysifiskerordningen er god nok. Problemet er bare at de mellemstore trawlere får taget
deres fisk. DSA har brug for fisken fra de mellemstore trawlere, idet det ikke er muligt at leve af
kystfiskerne alene.

DFPO ønskede en ny beregning, hvor man på andre vilkår beregner de 40,0 mio. kr., som skal afsættes
til kysifiskerordningen. NAER skal vise konsekvenserne og få lavet nogle gode løsninger. Vi skal lave
gode løsninger og ikke dårlige.

FSK indskød, at de ikke er enige i at man skal lege med tallene. Hvis Kysifiskerne ikke selv kan fange
deres fisk, skal de uopfiskede mængder, overføres tilbage til FKA-segmentet igen sidst på året.

NAER tilføjede, at foreningernes indvendinger, bekymringer og forslag til fiskepakken loyalt vil blive
videreformidlet til vores minister, som ikke er en del af forliget.

Dagsordenspunkt 5. Orientering om implementering afkysffiskerordningen

NAER gennemgik indholdet af den kommende kysifiskerordning:

• Åbent ordning: fartøjer under 17 meter. Beskyttet ordning: fartøjer under 15 meter.
• Basisordning med fisk for 20 mio. kr. (torsk, tunge og rødspætte). kr.
• Deltagere i beskyttet ordning får tillæg på 75% (beregnet som tillæg i den hidtidige ordning).

Tillæg for skånsomme redskaber udgår.
• Udestående med foreningsfartøjer.
• Flidspulje på 40 mio. kr. bestående fortrinsvis af højværdiflsk som torsk og tunge og i mindre

grad rødspætte. Fordeles pr. fartøj med 80% til fartøjer under 12 meter og 20% til 12-15 meter.
• Tildeling af fisk fra flidsuulien til deltagere i det beskyttede segment, hvis man har fisket mere

end 90% af sin årsmængde senest 1. november. Et evt, overskud fra flidspuljen kan ansøges af
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det åbne segment efter i. november. Der skal tages forholdsregler imod spekulation i at afhænde
andele for at komme hurtigt til at fiske på flidspuljen.
De i beretningen nævnte nye arter (brisling, sild, jomfruhummer, sej, pighvar og slethvar) udgør
en samlet værdi af ca. 10 mio. 1cr. og kommer oven i de 20 + 40 mio. 1cr. De nye arter tilføres
efter samme model som fiidspuljen med 80 % til fartøjer under 12 m. og 20 % til 12-15 m. og
gennemføres som rationsfiskerier. Alene fartøjer i den beshttede del afkysffiskerordningen kan
fa andel i rationsfiskeriet. Der skal indarbejdes et forslag, som skal forhindre spekulation i at
frasælge kvoter, og så påbegynde rationsfiskeri.

• NAER gennemfører i 2017 en evaluering af kystfiskerordningen mhp. en eventuel justering af
sammensætningen af kvoterne i kystfiskerordningen, mhp. at optimere kvotesammensætningen
for kysifiskerne. Erhvervet (DFPO og FSK) vil blive inddraget i evalueringen, ligesom
evalueringen skal forelægges beretningspartierne til godkendelse.

• Der vil ikke ske yderligere kvotetildelinger til ordningen. Dvs, fordelingen mellem kvoter afsat
til kystfiskerordningen hhv, det generelle FKA-segment er således permanent fastlagt, hvorved
der ikke kan overføres yderligere kvote fra EKA-segmentet til kysifiskersegmentet.

• Der er pba. beretningens angivelser af kvoter i mio. 1cr. udregnet en kvoteandel for hver
art/farvand, som fremover vil blive lagt til grund for tildelingen. Det lægges til grund, at disse er
pba. kvoter i 2016 og priser i 2015. Den samlede afsatte procentvise mængde til ordningen vil
således ligge fast, uanset fiuktuationer i priser og lcvoter.

• Særligt vedr. 1VIAF: De til MAY afsatte mængder af torsk, tunge og rødspætte forhøjes med en
samlet værdi på 4 mio. 1cr. på arter/farvande hvor udnyttelsen er størst.

• Det omfatter følgende arter: Torsk i Nordsøen, torsk i Skagerrak. Tunge i Skagerrak, Kattegat,
Østersøen og Nordsøen. Rødspætte i Nordsøen og Skagerrak.

• MAF-fartøjer kan leje fisk fra kysifiskersegmentet (begge segmenter).

NAER tilbød at holde et orienteringsmøde om de nye elementer i reguleringsbekendtgørelsen, da tiden
var fremskreden og et andet møde ventede for de fleste af udvalgets deltagere. Dagsordenens sidste
punkter ville derfor blive besvaret skriftligt eller udskudt til det kommende møde om
reguleringsbekendtgørelsen.

NAER ville overveje, hvordan erhvervet kan inddrages i arbejdet med implementering af fiskepakken og
udtrykte håb om, at der snart kan findes en model dette arbejde.

FSK ønskede at få oplyst, hvad der skal evalueres til efteråret.

NAER oplyste, at en evaluering kan se på sammensætningen af kvoter og mængder i forhold til f.eks.
udnyttelsen af disse.

FSK mente, at NAER skulle være indstillet på, at der vil være en indkøringsperiode i forbindelse med at
indføre fiskeripakken man har såkaldt brug for nogle “fjumreår” hvor fiskerne vænner sig til de nye
vilkår, ligesom ved indførelse af andre store ordninger.

DFPO mente, at der helt konkret bør kigges på, om der skal tildeles mængder i forhold til pr. fartøj, eller
i forhold til fartøjets andele. Risikoen ved at tilde i forhold til fartøjer, er at næsten tomme fartøjer
kommer ind i ordningen, det er nok ikke det man har tænkt sig.

DFPO ønsker at kvittere for inddragelsen af erhvervet også set i lyset af, at DPPO er blevet inddraget i
ordningen.
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NAER oplyste at der i nær fremtid vil komme en høring af udkastet til bekendtgørelsen, og ønskede at
der afholdes et møde. Udvalget kan evt, indsende skriftlige spørgsmål som kan diskuteres på dette
møde.

DFPO ønskede oplyst, om andre foreslåede ændringer til reguleringsbekendtgørelsen tages med ved
denne her ændring.

NAER oplyste, at det formentlig kun er kritiske og nye ting, der tages med. Andre ændringer skal
gennemarbejdes i forhold til de normale tidsfrister.

FSK ønskede at vide, hvornår udkastet kommer i høring.

NAER meddelte, at planen er, at udkastet sendes i høring omkring i. februar.

F$K ønskede at vide, om udkastet kommer i høring i erhvervet, inden det sendes ud i offentlig høring.

NAER mente ikke, at der grundet den pressede tidsplan var mulighed for dette. Alle har mulighed for at
komme med deres høringssvar i den offentlige høring - også erhvervet.

Dagsordenspunkt 6. Tidsplan for Reguleringsbekendtgorelsen

Dette punkt blev udsat, grundet andet møde. Punktet vil blive drøftet på kommende møde eller tages
skriftligt.

Dagsordenspunkt 7. Evaluering af erhvervsinddragelse i tilrettelæggelse af
myndighedsaftale med DTU Aqua.

Dette punkt blev udsat, grundet andet møde. Punktet vil blive drøftet på kommende møde eller tages
skriftligt.

Dagsordenspunkt 8. Gensidig orientering om kontrolsporgsmål

Orientering vil blive udsendt skriftligt til udvalget.

Dagsordenspunkt . Eventuelt

Ingen punkter under eventuelt.
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Referat

Erhveiwsfiskeriudvalgets møde den 12. januar 2017

kl. 14.00 i NaturErhvervstyrelsen, modelokale 2 B.

Deltagelse:
Danmarks Fiskeriforening
Producentorganisationen: Svend-Erik Andersen, Ole Lundberg I

Per Skødt, Kurt Madsen, Jan Hansen,
og Kim Kær Hansen.

DSA: Ole V. Jørgensen
Foreningen for Skånsomt Kysffiskeri: Søren Jacobsen
Marine Ingredients Denmark: Anne Mette Beck Jespersen
Pelagisk PO: Esben Sverdrup-Jensen og Lise Laust
Departementet: Marc Eskelund og Nicolai Højlund
NaturErhvervstyrelsen: Anders Munk Jensen, Bjørn Wirlande

Pallisgaard, Martin Andersen, Lisbet]
Palle Jensen

Dagsorden til mode i Erhvervsfiskeriudvalget:

10. Godkendelse af dagsorden

ii. Udvikling i fiskerierne og evt. regeljusteringer. Følgende fiskerier forvent
f. Kvotebytter
g. Uddeling fra Fiskefonden
h. Løbende regulering for FKA-rationsfiskerierne
i. Løbende regulering for Mindre Aktive Fartøjer
j. Orientering om ændrede regler for kW-dage regulering

12. Status for at bytte torsk i vestlige østersø for torsk i Nordsøen

13. Gennemgang af bilag A af 4. januar med henblik på af få belyst hvordan 11

14. Orientering om implementering af ny kystfiskerordning (DFPO)

15. Tidsplan for Reguleringsbekendtgørelsen

i6. Evaluering af erhvervsinddragelse i tilrettelæggelse af myndighedsaftale i

17. Gensidig orientering om kontrolspørgsmål
a. Status på problemstillingen med bomtrawlere i Skagerrak og Not

18. Eventuelt

Med venlig hilsen
Søren Palle Jensen

Referat af møde i Erhvervsfiskeriudvalget:

Dagsordensrnmkt i. Godkendelse af dagsorden
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Formanden bød velkommen til mødet, og oplyste, at der var en stram tidsplan, d
deltagerne skulle deltage i et andet møde kl. 16.00.
Formanden spurgte herefter om den fremsendte dagsorden kunne godkendes. El]
forslag til evt.

Der var ingen bemærkninger til dagsordenen, som hermed blev godkendt.

Dagsordenspunkt 2. Udvikling i fiskerierne og evt. regeljusteringer. F
forventes drøftet:

f. Kvotebytter
g. Uddeling fra Fiskefonden
h. Løbende regulering for FKA-rationsfiskerierne
i. Løbende regulering for Mindre Aktive Fartøjer
i. Orientering om ændrede regler for kW-dage regulerin]

Ad a: NAÆR oplyste, at der endnu ikke var nogen registrerede kvotebytter for 2(

DFPO ønskede at få oplyst, om det var muligt at bytte sig til torsk i den vestlige Ø
oplyste, at det så ud som om, at dette skulle være muligt.

Ad b: NAER orienterede om den udsendte bilag A af 4. januar, hvor kvotefordeli
er ikke sket uddelinger fra fiskefonden endnu. NAER har drøftet med DFPO, om
indføre år-til-år fieks på fartøjs niveau, hvilket ikke er muligt på nuværende tidsp
at en evt. overbookning kan ske lidt tidligere hvis det skønnes nødvendigt, evt. føi

DFPO ønskede, at der sættes et arbejde i gang med kvotefieks, gerne parallelt me
forsøgsordning med år—til-år fleks på udvalgte arter i 2017. Endvidere ønskede D
for at overføre den uopfiskede årsmængde (io%) fra 2016 til 2017 udnyttes nu foi
Østersø, idet der er fartøjer, som ikke har mere torsk at fiske på, så der var brug f
uddeling fra fiskefonden.
NAER indvilligede i, at indlede en drøftelse om en forsøgsordning med lwotefleks
et skriftligt forslag fra DFPO.
NAER oplyste, at der er fisket 81% afkvoten af torsk i den vestlige Østersø i 2016,

grund til at bytte sig til mere, idet kun io% af kvoten kan overføres til 2017.

DFPO gentog ønsket om uddeling af de io% fra 2016 i den vestlige Østersø, hellex
hvor der alligevel er stop.
NAER oplyste, at der jo var en særlig situation omkring Østersøen, hvorfor NAEP
se, om det er praktisk muligt at uddele de ca. 68o tons torsk.

Ad c: NAER oplyste, at året kun lige er begyndt, hvorfor der ikke er nogen juster
rationer skulle gerne afspejle den forhøjelse der er kommet på visse arter. DFPO]
rationerne for rødspætter i Skagerrak forhøjes fra 3.000 kg pr. måned til 5.0000

FSK ønskede at vide, om der var taget højde for, at den afsatte mængde til rations
sig over et helt år.
NAER kunne bekræfte, at der var taget højde for dette.

Ad d: NAER oplyste, at fiskeriet endnu ikke var kommet rigtigt i gang, men at uc
ville blive fulgt.
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Ad e: NAER orienterede om de udsendte kW tilladelser. Alle har nu mulighed fc
komme i Kattegat, hvor det pt. ser ud til, at der er højt til det fastsatte loft. Paragr
tilladelser vil blive slettet med den førstkommende ændring af reguleringsbekend

DFPO ønskede at få oplyst, hvorfor bl.a. rejetrawiere skal søge om en tilladelse, m
tilsendt helt automatisk. Der er rejefartøjer, der har været på rationsfiskeri, og d
tilladelse.

NAER oplyste, at udgangspunktet er, at de fartøjer, der har haft en kW-dage tilla
ny tilladelse ganske automatisk. De fartøjer, der ikke tidligere har haft en tilladels
redskab, der ikke har været omfattet af kW-dage reglerne, skal søge en tilladelse.

DFPO ønskede at få oplyst, hvorfor tilladelserne pludselig er gældende i 2 år. Og I
tilladelserne udstedes efter først til mølle princippet - det opfordrer folk til at søg
brug for tilladelsen eller ej.

NAER bekræftede, at tilladelserne er gældende i 2 år. Håbet er, at kW loftet er afs
tilladelserne udløber. Ved at udstede disse for 2 år, sparede NAER at udsende tilh
januar 2018.

Dagsordenspunkt . Status for at bytte torsk i vestlige østersø for tors

NAER orienterede om status, hvor fristen for bytter er udløbet. Der er indkomme
199 tons torsk i den vestlige Østersø, hvilket NAER finder meget lavt. NAER ønsk
oplyst, om der er en forklaring på dette.

DFPO oplyste, at der er delt meget få mængder ud, hvilket kunne være en del aff(
opfordrede igen NAER til at få uddelt flere fisk. Eventuelt kunne man også se på i

NAER bemærkede, at bytteforholdet har været drøftet med bl.a. DFPO, som har a
nuværende bytteforhold. Det har været nævnt, at landingsprisen på torsk fra vest
halvdelen af landingsprisen af torsk fra Nordsøen, men at bytteforholdet måske s
lejeprisen på vest torsk, som er meget lavere.

DFPO var enige i dette, men havde ikke været opmærksom på, at der var uddelt s
løsning kan være at få uddelt mere vest torsk, så kan vi senere se på om bytteforh

NAER ønskede at høre udvalget om, hvorvidt de indsendte bytte ønsker skal anrn
byttet til et bytteforhold, der er for lavt.

DFPO mente, at det var bedst at annullere de ønskede bytter, og så vente og se, ø;
kan give flere bytter.

NAER ville reflektere over dette, da mængden der ønskes byttet er meget lille.

Dagsordenspunkt 4. Gennemgang afbilagA af 4. januar med henblikj
hvordan mængderne er fordelt

NAER indledte punktet med at bede DFPO begrunde ønsket om at få belyst hvorc
bilag A er fordelt.

DFPO nævnte, at når fiskerne ser på deres tilladelse, er der ikke sammenhæng m
kvoteforhøjelse inkl. kvote top-up, der er for 2017 og den forhøjelse, der er af den
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årsmængde. Når man ser på de afsatte mængder til bl.a. kysifiskerordningen, ser
top-uppen ikke er holdt ude af disse mængder, hvilket er baggrunden for dette øn

DPPO tilføjede, at foreningen undrer sig over, at der afsat så store mængder af bl.
kysifiskerordningen.

NAER bemærkede hertil, at bilag A ligner sig selv. Det er nok snarere de afsatte a:
der har ændret sig.

NAER gennemgik de forskellige kolonner med afsatte andele og mængder. Der bl
kolonnerne med afsatte andele og mængder til kystfiskerordning. MAF vi skal kig
dette, blev følgende udleveret til udvalget:

• Lagkage diagram med fordeling af kvoter før — efter den vedtagne beretn:
• Regneark med yderligere andele og mængder afsat til kystfiskerordning o

beregnet på 2016 kvoten og 2015 priser samt på 2017 kvoten og 2016 pris

Endvidere havde DFPO ønsket en oversigt over kvoteudnvttelsen for kysffiskerfai
Denne blev også omdelt.

DFPO udtrykte stor kritik af aftalen om fiskepakken. Det er en særpræget aftale,
Det at tage en kvotetop, som er tildelt i forbindelse med landingsforpligtigelsen o
nogle, som ikke har brug for den, er ikke i orden.

Det er endvidere uanstændig at uddele yderligere mængder aftorski den vestlige
kysffiskerordningen, når situationen i Østersøen er, som den er. Der bør kigges p
ikke kommer ud til dem, som har brug for dem.

DFPO mente endvidere, at der burde laves en ny beregning på torsk i Skagerrak o

NAER ønskede at få Marlagt, om DFPO ville have suspenderet de mængder af ton
Østersø, som er afsat i den “gamle” kystfiskerordning.

DFPO svarede hertil, at det var ikke tilfældet. Det var kun de yderligere mængder

DFPO tilføjede, at hvis man så på fordelingen imellem FKA-fartøjerne og den mæ
kysifiskere, vil kysifiskerfartøjer få en nedgang på nul kg. Man kan så se på, om d
tilgodese nogle få fartøjer i forhold til de andre.

FSK bemærkede, at foreningen ikke var tilhænger af at suspendere ordningen og I

den vestlige Østersø til FKA-segmentet.

DPPO indskød, at det er fornuftigt at få en kritisk gennemgang af de afsatte reser
er behov for disse reserver.

DFPO tilføjede, at det er lykkedes at tage kvote top-uppen for torsk. Spurgte om d
kan laves en ordning, hvor kysifiskeriet tilgodeses med mængder af andre arter. I
kysifiskere fisker med stormaskede redskaber, er der ikke så stort et behov for lwi
fartøjer.

NAER konstaterede, at det fremgår af beretningen, at det skal være højværdiarter
og i mindre grad rødspætter der tilføres kysifiskerordningen. De afsatte andele o
det, som et flertal i Folketinget har besluttet.

DFPO konstaterede, at det ser ud som om der er tolket meget på højværdi arter, i’
er forsvundet.
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NAER oplyste, at hovedfordelingen er 2/3 højværdi (torsk og tunge) og 1/3 rødsp
efter det ønske, der har været i forligskredsen. NAER har ikke haft nogen andel i,
afforligskredsen, NAER har efterfølgende haft andel i efter bedste evne at udmøn
beretningen og sikre, at det er forstået rigtigt. Dette er efterfølgende blevet bekræ

NAER tilføjede, at foreningernes indvendinger, bekymringer og forslag til fiskepa
videreformidlet til vores minister, som ikke er en del af forliget. Det her udvalg rå

NAER bemærkede, at det står udvalget frit for at tale med hvem de vil. Udvalget s
NAER er under pres for at få uddelt mængdeme og ændret reguleringsbekendtgø
tid der går med dette arbejde, jo større er risikoen for at bekendtgørelsen ikke bli’
tid, hvorved risikoen for, at de fiskere, som skal fange mængderne, ikke kan nå at

DFPO konstaterede, at såfremt NAER ikke får en udmelding fra forligskredsen or
fordeling, så ligger den nuværende fordeling fast.

NAER bekræftede dette.

DFPO ønskede oplyst, om det er sikkert, at der sidenhen ikke vil ske yderligere til
lwsffiskerordningen.

NAER kunne oplyse, at det fremgår af beretningen, at der med de nye tildelinger i
yderligere tildelinger, men påpegede også, at dette måske kun er gældende indtil
Folketinget bestemmer sig for noget andet.

FSK ønskede at få oplyst, hvordan DFPO er kommet frem til, at der er overført va
kr. til kystflskerne. Nu har kysffiskerne siden 2007 ventet på at få yderligere fisk.
håber, at alle i udvalget tager ja-hatten på og opfordrer deres medlemmer til at m
ordningen.

DFPO tilkendegav, at foreningen også ønskede et kysifiskeri. Problemet er bare, a
fra de øvrige fiskere, hvilket for nogle betyder, at deres aftale med banken kan bli’
værdierne i pantet er væk.

DSA mente at kysifiskerordningen er god nok. Problemet er bare at de mellemsto
deres fisk. DSA har brug for fisken fra de mellemstore trawiere, idet det ikke er m
kystfiskerne alene.

DFPO ønskede en ny beregning, hvor man på andre vilkår beregner de 40,0 mio.
afsættes til kystfiskerordningen. NAER skal vise konsekvenserne og få lavet nogle
skal lave gode løsninger og ikke dårlige.

FSK indskød, at de ikke er enige i at man skal lege med tallene. Kystfiskerne skal i
ikke kan fiske. Er der uopfiskede mængder, skal disse tilbage til FKA-segmentet i

NAER tilføjede, at foreningernes indvendinger, bekymringer og forslag til fiskepa
videreformidlet til vores minister, som ikke er en del af forliget.

Dagsordenspunkt s. Orientering om implementering af kysffiskerordi

NAER gennemgik indholdet af den kommende kystfiskerordning:

• Åbent ordning: fartøjer under 17 meter. Beskyttet ordning: fartøjer under
• Basisordning med fisk for 20 mio. kr. (torsk, tunge og rødspætte). kr.
• Deltagere i beskyttet ordning får tillæg på 75% (beregnet som tillæg i den

Tillæg for skånsomme redskaber udgår.
• Udestående med foreningsfartojer.
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• Flidspulje på 40 mio. kr. bestående fortrinsvis af højværdifisk som torsk
grad rødspætte. Fordeles pr. fartøj med 80% til fartøjer under 12 meter o
meter.

• Tildeling af fisk fra flidspulien til deltagere i det besbttede segment, hvis
end 90% af sin årsmængde senest 1. november. Et evt, overskud fra flids
det åbne segment efter i. november. Der skal tages forholdsregler imod sj
affiænde andele for at komme hurtigt til at fiske på flidspuljen.

• De i beretningen nævnte nye arter (brisling, sild, jomfruhummer, sej, pig
udgør en samlet værdi af ca. 10 mio. kr. og kommer oven i de 20 + 40 mi(
tilføres efter samme model som flidspuljen med 80 % til fartøjer under i
m. og gennemføres som rationsfiskerier. Alene fartøjer i den beskyttede d
kysifiskerordningen kan få andel i rationsflskeriet. Der skal indarbejdes c
forhindre spekulation i at frasælge kvoter, og så påbegviide rationsfiskeri

• NAER gennemfører i 2017 en evaluering af kysifiskerordningen mhp. en
sammensætningen af kvoterne i kystfiskerordningen, mhp. at optimere
kvotesammensætningen for kystfiskerne. Erhvervet (DFPO og FSK) vil bl
evalueringen, ligesom evalueringen skal forelægges beretningspartierne t

• Der vil ikke ske yderligere kvotetildelinger til ordningen. Dvs. fordelinger
til kystfiskerordningen hhv, det generelle FKA-segment er således perma
hvorved der ikke kan overføres yderligere kvote fra FKA-segmentet til kyf

• Der er pba. beretningens angivelser af kvoter i mio. kr. udregnet en kvote
art/farvand, som fremover vil blive lagt til grund for tildelingen. Det lægg
er pba. kvoter i 2016 og priser i 2015. Den samlede afsatte procentvise m
vil således ligge fast, uanset fluktuationer i priser og kvoter.

• Særligt vedr. MAF: De til MAF afsatte mængder af torsk, tunge og rødspa
samlet værdi på 4 mio, b. på arter/farvande hvor udnyttelsen er størst.

• Det omfatter følgende arter: Torsk i Nordsøen, torsk i Skagerrak. Tunge i
Østersøen og Nordsøen. Rødspætte i Nordsøen og Skagerrak.

• MAF-fartøjer kan leje fisk fra kysifiskersegmentet (begge segmenter).

NAER tilbød at holde et orienteringsmøde om de nye elementer i reguleringsbeke
tiden var fremskreden og et andet møde ventede for de fleste af udvalgets deltage
sidste punkter ville derfor blive besvaret skriftligt eller udskudt til det kommende
reguleringsbekendtgørelsen.
NAER ville overveje, hvordan erhvervet kan inddrages i arbejdet med implement
og udtrykte håb om, at der snart kan findes en model dette arbejde.

FSK ønskede at få oplyst, hvad der skal evalueres til efteråret.

NAER oplyste, at en evaluering kan se på sammensætningen af kvoter og mængd
udnyttelsen af disse.

FSK mente, at man burde have et “umreår” hvor fiskerne væmier sig til de nye v
indførelse af andre store ordninger.

DFPO mente, at der helt konkret bør kigges på, om der skal tildeles mængder i foi
eller i forhold til fartøjets andele. Risikoen ved at tilde i forhold til fartøjer, er at n
fartøjer kommer ind i ordningen, det er nok ikke det man har tænkt sig.
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DFPO ønsker at kvittere for inddragelsen af erhvervet også set i lyset af, at DPPO
ordningen.

NAER oplyste at der i nær fremtid vil komme en høring af udkastet til bekendtgøi
der afholdes et møde. Udvalget kan evt, indsende skriftlige spørgsmål som kan di:
møde.

DFPO ønskede oplyst, om andre foreslåede ændringer til reguleringsbekendtgøre
denne her ændring.

NAER oplyste, at det formentlig kun er kritiske og nye ting, der tages med. Andn
gennemarbejdes i forhold til de normale tidsfrister.

FSK ønskede at vide, hvornår udkastet kommer i høring.

NAER meddelte, at planen er, at udkastet sendes i høring omkring i. februar.

FSK ønskede at vide, om udkastet kommer i høring i erhvervet, inden det sendes

NAER mente ikke, at der grundet den pressede tidsplan var mulighed for dette. A
at komme med deres høringssvar i den offentlige høring - også erhvervet.

Dagsordenspunkt 6. Tidsplan for Reguleringsbekendtgørelsen

Dette punkt blev udsat, grundet andet møde. Punktet vil blive drøftet på kommen
skriftligt.

Dagsordenspunkt 7. Evaluering aferhven7sinddragelse i tilrettelægge]
myndighedsaftale med DTU Aqua.

Dette punkt blev udsat, grundet andet møde. Punktet vil blive drøftet på kommen
skriftligt.

Dagsordenspunkt 8. Gensidig orientering om kontrolspørgsmål

Orientering vil blive udsendt skriftligt til udvalget.

Dagsordenspunkt p. Eventuelt

Ingen punkter under eventuelt.

[Titel]

[Tekst]
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Venlig hilsen

<navn>
<telefon>
<email>
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== AKT 2733123 == Dokument 1 == [SV: SV: Kystfisk] ==

Til: Sofus Rex (sofur@mfvm.dk)
Cc: Simon Apelblat Thomsen (sath@mfvm.dk), Jakob Jensen (jakjen@mfvm.dk), Nicolai Højlund (nicolh@mfvm.dk),

Henrik Studsgaard fhst@mfvm.dk), Anders Mikkelsen (ami@mfvm.dk), Janne Birk Nielsen (jabn@mfvm.dk)
Fra: Mikkel Dam Schwartz (midsc@mfvm.dk)
Titel: SV: SV: Kysifisk
Sendt: 15-01-2017 22:08:28

Hej Sofus

Det ville være godt at ramme senest kl. 12, så kan vi kigge på køretur til debat med Kollerup kl 12.45.

VH

Fra: Sofus Rex
Sendt: 15. januar 2017 18:15
Til: Mikkel Dam Schwartz
Cc: Janne Birk Nielsen; Simon Apelblat Thomsen; Jakob Jensen; Henrik Studsgaard; Anders Mikkelsen; Nicolai Højlund
Emne: Re: SV: Kystfisk

Fint. Forstod på ministeren tidligere i eftermiddag at han skulle bruge noget i morgen eftermiddag. Vi kan levere ved
middagstid i morgen.

Sofus Rex

Miljø- og Fødevareministeriet
Kontorchef, EU - landbrug og fiskeri
T: +45 4133 4493

Den 15. jan. 2017 kl. 16.23 skrev Mikkel Dam Schwartz <rnidsc@mfvm.dk>:

Hej Sofus

I forlængelse af tidligere samtale. Det minister gerne vil have er en ganske kort opstilling på: hvad var
regeringens udspil, hvad var aftalen i beretning, hvad vil fiskerne gerne (jf. nedenfor) samt bevægelsen i
retning af regeringens udspil. Blot på elementerne nedenfor.

Giv evt, en melding på tidshorisont, så forventningsafstemmer jeg lige.

VH Mikkel

Fra: Svend-Erik Andersen [miTto:sea@dkfisk.dk]
Sendt: 15. januar 2017 16:11
Til: Mikkel Dam Schwartz
Emne: Kystfisk

Vi har anbefalet partierne bag Fiskeripakken, at man ved beregningen af mængderne til kystfiskerordningen
og til MAF ordningen, anvender priser fra 2016 og kvoter for 2017, det vil kunne udmøntes således at det
kan giver 4OmilI. til kystordningen og 4 mill, til MAF, samtidig med at der ville kunne uddeles en kvote
forøgelse for torsk på ca 11 % i Nordsøen og ca 13 ¾ i Skagerrak i forhold til kvoten for 2016— Ca. det samme
som den kvote top up der blev vedtaget på december rådsmødet.

(Det vil give 51% torsk og tunge og 49 ¾ rødspætter i den ny kyst tildeling)

Derudover har vi anbefalet at de ekstra kyst mængder suspenderes i 2017 for den vestlige Østersø og
uddeles hurtigst muligt til fiskerne.

Med venlig hilsen



Svend-Erik Andersen
+45 21 17 70 80
+45 70 10 40 40
eaikfiskik
www,fiskrifn rningdk
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== AKT 2887634 == Dokument 1 == [ Hasteindkaldelse til møde i Erhvervsfiskeriudvalget den 6. april 2017 kl. 10. ] ==

Til: René Danell frd@dkfisk.dk), Henry Damsgaard Lanng fhlan@mfvm.dk), Kim Vejrup (kv@dkfisk.dk), Anders Munk
Jensen (LFST (anmj@lfst.dk), GRØNT - Thomas Møller (thomas.moller@3f.dk), Sofus Rex (sofur@mfvm.dk), Søren
Jacobsen (fisker@jacobsen.mail.dk), Bent Pallisgaard Christensen (LFST) (bpa@lfst.dk), ambjmaringorg
(ambj@maring.org), Ole Lundberg Larsen (oll@dkfisk.dk), mail@danishseafood.org’ (mail@danishseafood.org), Erik
Møller fLEST) (erik@lfst.dk), Troels Fade (LFST (tpa@lfst.dk), Lisbet Nielsen (LFST) (lisnie@lfst.dk), Ulla Wiborg
(LFST) (ulwj@lfst.dk), Trine Ens Nielsen (LFST) (tfn@lfst.dk), Bjørn Wirlander (LFST (BJOWlR@lfst.dk), Mik Jensen
(LFST) fmj@lfst.dk), Ulf Bjerre (LFST) (ULFBJE@lfst.dk), Annelise Andersen (LFST (alan@lfst.dk), Søren Palle
Jensen (LFST (spj©lfst.dk), Martin Andersen (LFST (maan@lfst.dk), Arne Madsen fLEST) (am@lfst.dk),
allan.buch@middelfart.dk (allan.buch@middelfart.dk), jan@hhf.dk fan@hhf.dk), ‘sea@dkfisk.dk’
(sea@dkfisk.dk), ‘karni@os.dk (karni@os.dk’), ksm.thfgmail.com (ksm.thf@gmail.com), ie@dkfisk.dk
(ie@dkfisk.dk), ‘mynd@aqua.dtu.dk (mynd@aqua.dtu.dk), info@pelagisk.dk’ (info@pelagisk.dk), mail@dkfisk.dk’
(‘mail@dkfisk.dk), infobaekby-illeborgdk (infobaekby-illeborg.dk), ‘hga@danishseafood.org’
(hga@danishseafood.org), anders@westship.dk (anders@westship.dk), ‘Il@pelagisk.dk (ll@pelagisk.dk),
pj@999.dk (pj999.dk), Annette Susanne Nielsen (LFST) (an@lfst.dk), psh@dkfisk.dk’ (psh@dkfisk.dk),
ala@701 51 000.dk faTa@701 51 000.dk), ‘JKS@amanda-seafoods.dk (‘JKS@amanda-seafoods.dk), info@ovj.dk
(info@ovj.dk), jjl@svjfisk.dk’ (jI@svjfisk.dk), Lybech@pc.dk’ (Lybech@pc.dk), ‘es@pelagisk.dk’ (es@pelagisk.dk)

Cc: fisk@fiskehandlerne.dk’ (fisk@fiskehandlerne.dk), Kurt Krogsgaard (kk@bcinternational.dk), Hanne Christiansen
(LFST) (HACH@lfst.dk), Adam Billing (adabil@lfst.dk), ibf@svjfisk.dk (ibfsvjfisk.dk), Henrik Amdisen
(henrik@hhf.dk), Nicolai Højlund (nicolh@mfvm.dk), SVANA Naturbeskyttelse postkasse
(naturbeskyttelse@svana.dk), Marc Eskelund (meske@mfvm.dk), Hans Henrik Nielsen fLEST) (hn@lfst.dk), Uffe
Sveistrup fLEST) (U EFSVE@lfst.dk), Mikkel Stage (LFST) fmiksta@lfst.dk), Kasper Schou (LFST) (kassch@lfst.dk),
Troels Teit Roggenkamp (LFST) (troe@lfst.dk), Lone Agathon Jensen (LFST) (laj@lfst.dk), Jacob Handrup (LFST)
(jha@lfst.dk), Ida Friis (LFST) flDAFRl@lfst.dk), Knud Jan Pedersen (LFST) (kjp@lfst.dk), Kim Thor Paulsen (LFST)
fkpa@lfst.dk), Dorthe Kronborg Harrison (LFST) (dorhar@lfst.dk), lisette.thf@gmail.com flisette.thfgmail.com),
‘info@fiskerforum.dk’ (info@fiskertorum.dk’), co@pelagisk.dk (co@pelagisk.dk), Kim@fisker.mail.dk
(Kim@fisker.mail.dk), la@foi.dk’ f’jlafoi.dk’), hans@bcff.dk (hans@bcff.dk), llh@Ievende-hav.dk (llh@levende
hav.dk), pmj@danishseafood.org fpmj@danishseafood.org), ie@dkfisk.dk (ie@dkfisk.dk), ab@puljefiskeri.dk
(ab@puljefiskeri.dk), Annette Madsen fLEST) fama@lfst.dk), ‘lene@bffisk.dk (lene@bffisk.dk), Claus Wille (LFST)
(cwi@lfst.dk), Birgitte Riber Rasmussen (LFST) (brrasm@lfst.dk), kk@dkfisk.dk (kk@dkfisk.dk),
jmtStrandbyHavn.dk (jmt@StrandbyHavn.dk), ‘bb@puljefiskeri.dk (bb@puljefiskeri.dk), pmpuljefiskeri.dk
(pmpuljefiskeri.dk), Heidi Kallesøe (LFST (hkha@lfst.dk)

Fra: Martin Andersen (LFST (maan@lfst.dk)
Titel: Hasteindkaldelse til møde i Erhvervsfiskeriudvalget den 6. april 2017 kl. 10.
Sendt: 03-04-2017 13:26:56
Bilag: Indkaldelse til møde i Erhvervsfiskeriudvalget 6. april 2017.docx;

Kære alle

Hermed fremsendes dagsorden til hasteindkaldt møde i Erhvervsfiskeriudvalget den 6. april 2017 kl. 10.

Eventuelt materiale til brug for mødet vil blive fremsendt senere.

Venlig hilsen

Martin Andersen
Fuldmægtig I EU & Fiskeriregulering
+45 72 18 5644 I maan@lfst.dk

Miljø- og Fødevareministeriet
Landbrugs- og Fiskeristyrelsen I Nyropsgade 30, 1780 København V Tlf.+45 33 95 80 00 I maiI@ifstdk I vJfsLdk



== AKT 2887634 == Dokument 2 == [ Hasteindkaldelse til møde i Erhvervsfiskeriudvalget den 6. april 2017 kl. 10. J ==

Miljø- og Fødevareministeriet
Landbrugs- og Fiskeristyrelsen

EU & Fiskeriregulering
Erhvervsfiskeriudvalgets medlemmer og suppleanter J.nr. 16-7121-000002

Ref. MAAN
Den 3. april 2017

Der indkaldes hermed til møde i Erhvervsfiskeriudvalget torsdag 6. april 2017 kl. 10.00 hos
Landbrugs- og Fiskeristyrelsen, Nyropsgade 30, 1780 København V, modelokale i.

Dagsorden til møde i Erhvervsfiskeriudvalget:

1. Godkendelse af dagsorden

2. Drøftelse af muligheder for yderligere tiltag i relation til kvotekoncentration

3. Eventuelt

Med venlig hilsen

Martin Andersen

Landbrugs- og Fiskedstyrelsen . Nyropsgade 30 1780 København V
Tlf. 3395 8o 00 • KøN 5798000877955 . mail@lfst.dk. wtnvifst.dk
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== AKT 2891015 == Dokument i == [Materiale til møde i Erhvervsfiskeriudvalget torsdag 6. april kl. 10.00] ==

Til: René Danell (rd@dkfisk.dk), Henry Damsgaard Lanng (hlan@mfvm.dk), Kim Vejrup (kv@dkfisk.dk), Marc Eskelund
(meske@mfvm.dk), GRØNT - Thomas Møller (thomas.moller@3f.dk), Nicolai Højlund (nicolh@mfvm.dk),
ambjmaring.org (ambjmaring.org), Søren Jacobsen ffiskerjacobsen.maiT.dk), maildanishseafood.org
(mail@danishseafood.org), Sofus Rex (sofur@mfvm.dk), Ole Lundberg Larsen (oll@dkfisk.dk), Anders Munk Jensen
fLEST (anmj@lfst.dk), Erik Møller (LFST) (erik@lfst.dk), Troels Pade (LFST (tpa@lfst.dk), Lisbet Nielsen (LFST)
(lisnie@lfst.dk), Ulla Wiborg (LFST) (ulwj@lfst.dk), Trine Fris Nielsen (LFST) (tfn@lfst.dk), Bjørn Wirlander (LFST
(BJOWlR@lfst.dk), Mik Jensen (LFST) (mjlfst.dk), Ulf Bjerre (LFST) (ULFBJE@lfst.dk), Annelise Andersen (LFST
(alan@lfst.dk), Søren Palle Jensen (LFST (spj@lfst.dk), Martin Andersen (LFST (maan@lfst.dk), Bent Pallisgaard
Christensen (LFST) fbpa@lfst.dk), ‘allan.buch@middelfart.dk (allan.buch@middelfart.dk), jan@hhf.dk’
(jan@hhf.dk), sea@dkflsk.dk (‘sea@dkfisk.dk’), karni@os.dk (karni@os.dk), ksm.thfgmail.com
(ksm.thf@gmail.com), ie@dkflsk.dk (‘ie@dkfisk.dk), mynd@aqua.dtu.dk (mynd@aqua.dtu.dk’), ‘info@pelagisk.dk’
(infopelagisk.dk), mail@dkfisk.dk fmail@dkfisk.dk), infobaekby-illeborg dk (info@baekby-illeborg.dk),
hga@danishseafood.org’ (hgadanishseafood.org’), info@ovj.dk (info@ovj.dk’), psh@dkfisk.dk (psh@dkfisk.dk),
pj@999.dk (pj@999.dk), ll@pelagisk.dk (llpelagisk.dk), Arne Madsen (LFST) (am@lfst.dk), Annette Susanne
Nielsen (LFST) (an@lfst.dk), anders@westship.dk (anders@westship.dk), jlsvjfisk.dk (jjl@svjfisk.dk),
JKS@amanda-seafoods.dk (JKS@amanda-seafoods.dk), ‘es@pelagisk.dk (‘es@pelagisk.dk), ‘ala@701 51 000.dk
(ala@701 51 000.dk), Lybech@pc.dk’ (Lybech@pc.dk)

Cc: ‘fisk@fiskehandlerne.dk (fisk@fiskehandlerne.dk), Kurt Krogsgaard (kk@bcinternational.dk), Hanne Christiansen
(LFST) (HACH@lfst.dk), Adam Billing (adabil@lfst.dk), ibf@svjfisk.dk (ibfsvjfisk.dk), Dorthe Kronborg Harrison
fLEST) (dorhar@lfst.dk), Claus Wille (LFST) (cwi@lfst.dk), SVANA Naturbeskyttelse postkasse
(naturbeskyttelse@svana.dk), Henrik Amdisen (henrik@hhf.dk), Hans Henrik Nielsen (LFST) (hn@lfst.dk), Uffe
Sveistrup (LFST) (UFFSVE@lfst.dk), Mikkel Stage (LFST) (miksta@lfst.dk), Kasper Schou fLEST) (kassch@lfst.dk),
Troels Teit Roggenkamp fLEST) (troe@lfst.dk), Lone Agathon Jensen (LFST) (laj@lfst.dk), Jacob Handrup (LFST)
(jha@lfst.dk), Ida Friis (LFST) (lDAFRl@lfst.dk), Knud Jan Pedersen fLEST) (kjpIfst.dk), Kim Thor Paulsen (LFST)
(kpa@lfst.dk), gitte@bcff.dk (‘gitte@bcff.dk), info@fiskerforum.dk (‘info@fiskerforum.dk), ‘Kim@fisker.mail.dk
(Kim@fisker.mail.dk), Iisette.thfgmail.com flisette.thf@gmail.com), jla@foi.dk fjla@foi.dk’), gitte@bcff.dk
fgitte@bcff.dk), llh@levende-hav.dk (llh@levende-hav.dk), pmj@danishseafood.org (pmj@danishseafood.org),
ie@dkfisk.dk’ (‘ie@dkfisk.dk), copelagisk.dk’ (copelagisk.dk), ‘lene@bffisk.dk’ (Iene@bffisk.dk), ‘kk@dkfisk.dk’
(kk@dkfisk.dk), Birgitte Riber Rasmussen (LFST) (brrasm@lfst.dk), Annette Madsen (LFST) (ama@lfst.dk),
pm@puljefiskeri.dk (pmpuljefiskeri.dk), bbpuljefiskeri.dk’ (bb@puljefiskeri.dk), ab@puljefiskeri.dk
fab@puljefiskeri.dk), Heidi Kallesøe fLEST fhkha@lfst.dk), jmt@StrandbyHavn.dk’ (jmt@StrandbyHavn.dk)

Fra: Søren Palle Jensen fLEST fspj@lfst.dk)
Titel: Materiale til møde i Erhvervsfiskeriudvalget torsdag 6. april kl. 10.00
Sendt: 04-04-2017 13:33:20
Bilag: Forslag - kvotekoncentration.pdf; Materiale til mødet i Erhvervsfiskeriudvalget 6. april 20i7.pdf;

Kære alle.

Hermed fremsendes materiale til brug for mødet i Erhvervsfiskeriudvalget torsdag den 6. april.

Med venlig hilsen

Søren Palle Jensen
Vicefiskeriinspektør I EU & Fiskeriregulering
+4572 1858 10 I SPj@llSLdk

Miljø- og Fødevareministeriet
Landbrugs- og Fiskeristyrelsen Nyropsgade 30, 1780 København V I Tlt.+45 33 95 80 00 I mail@lfst.dk I ifst.dk



== AKT 2891015 == Dokument 2 == [ Materiale til møde i Erhvervsfiskeriudvalget torsdag 6. april kl. 10.00 I ==

Forslag

A. Allerede besluttede forslag

1. Allerede før forhandlingerne om fiskeripakken har regeringen indført yderligere
kvotekoncentrationslofter, og alle FKA-arter er omfattet med virkning fra 1. juli 2016.

2. Regeringen har i 2016 indført et kvoteloft for bierhvervsfiskere svarende til en værdi af
250.000 kr.

3. Der blev i forhandlingerne om fiskeripakken opnået enighed om, at der ved førstkommende
ændring at fiskeriloven skal indføres regler om, at erhvervsfiskerselskaber skal oplyse den
sidste 3. del at ejerkredsen bag selskabet.

4.Det blev i forhandlingerne om fiskeripakken opnået enighed om at indføre regler om, at man
ikke m have bestemmende indflydelse ud over koncentrationsloftet.

5. Loft over mængden af fisk (rsmængder), som kan lejes. Personer, som har nået
koncentrationsloftet kan ikke leje yderligere rsmængder af den pågældende art. Personer,
som ikke har nået koncentrationsloftet kan maksimalt leje, hvad der svarer til
koncentrationsloftet, hvis de havde haft de pågældende kvoter.

6. Loft over rsmængden, som kan udlejes.

B. Ikke besluttede forslag

Bl. Erhvervsfiskerkrav

7. Krav om, at det udelukkende er i forbindelse med generationsskifte, at personer kan opnå
A-status p baggrund at beskæftigelse med fiskeri i land.

8. Krav om, at en person som ønsker A-status skal have været beskæftiget p et fiskefaftøj
eller have gennemgået en uddannelse som fisker p fiskeriskolen.

9. Krav om, at det for at opretholde A-status kræves, at en del af beskæftigelsen skal foreg
om bord p et fiskefartøj.

B2. Koncentrationsregler

10. Koncentrationslofterne (maksimale satser for ejerandele og kvoteandele) sænkes.

11. Meddelte dispensationer, der er givet til at overskride koncentrationsloftet, tilbagekaldes.

12. Indførelse at koncentrationslofter (maksimale satser for ejerandele og kvoteandele) for
nogle eller alle af de 10K-arter, hvor der ikke for nuværende er koncentrationslofter.

13. Nuværende 10 % regel for hvor meget lOK en person kan eje forsimples.

14. Fastsættelse af maksimale grænser for hvor mange kvoteandele, der kan være tilknyttet et
selskab.

B3. Kvotejoller

15. Krav om, at et registreret fiskefartøj, som har tilknyttet kvoteandele, skal have en vis del
af indkomsten fra aktivt fiskeri (forbud mod kvotejoller).

B4. Nabotjek

16. NaturErhvervstyrelsen (nu Landbrugs- og Fiskeristyrelsen) kontaktede i sommeren 2015
skriftligt en række lande med henblik p at se nærmere p, om der kunne hentes inspiration
relation til problematikken omkring kvotekoncentration.

C. Øvrige forslag

17. Evt, strammere regler for bestemmende indflydelse.

18. Systematisk kontrol at indtægtskrav.



== AKT 2891015 == Dokument 3 == [ Materiale til møde i Erhvervsfiskeriudvalget torsdag 6. april kl. 10.00] ==

Miljø- og Fødevareministeriet
Landbrugs- og Fiskeristyrelsen

EU & Fiskeriregulering
Erhvensfiskeriudvalgets medlemmer og suppleanter J.nr. 16-7121-000002

Ref. SPJ
Den 4. april 2017

Materiale til møde i Erhvervsfiskeriudvalget 6. april 2017

Ministeren har bedt Landbrugs- og Fiskeristyrelsen hasteindkalde Erhvervsfiskeriudvalgets
medlemmer til et møde, der afholdes senest torsdag den 6. april 2017 med henblik på at drøfte og
afdække evt, yderligere forslag til virkemidler mod uønsket kvotekoncentration.

•/, Med henblik på drøftelse på mødet den 6. april, fremsendes forslag til virkemidler mod uønsket
kvotekoncentration.

Landbrugs- og Fiskeristyrelsen skal bede udvalgets medlemmer forholde sig til de ikke besluttede forslag
og de øvrige forslag, samt overveje om der er andet, der kan bringes i spil.

Med venlig hilsen

Søren Palle Jensen

Landbrugs- og Fiskedstyrelsen . Nyropsgade 30 ‘1780 Knbenhavn v
lif. 339580 00 ‘EAN 57980008fl955 ‘mail@lfst.dk’ snnvifst.dk



Aktovers i gt

çÇ Miljø-og
Fødevareministeriet
Departementet

Sagstitel: DFPO generalforsamling
Sagsnummer: 2017 -3918

Akt nr. Dato Titel - Akt ID # Parter Til Kommentar

2 15-05-2017 Danmarks Fiskeriforening, Ingrid 2956153 3 Miljø- og
Eriksen, rykker vedr. DFPO fødevareministe
generalforsamling den 19.5.2017 net

(mfvm@mfvm.d
k)

# = antal relaterede dokumenter.

Den 3. november2017



Miljø- og
Fødevareministeriet
Departementet

Aktdetatjer

Akttitel: Danmarks Fiskeriforening, Ingrid Eriksen, rykker vedr. DFPO
generalforsamling den 19.5.2017
Aktnummer: 2

AktiD: 2956153

Dato: 15-05-2017

Type: Indgående

Original titel: VS: DFPO generalforsamling 2017

Dokumenter: [1] VS DFPO generalforsamling 2017.msg

[2] imageool.png

[3] imageoo2.png

Den 3. november2017



== AKT 29561 53 == Dokument 1 == [Danmarks Fiskeriforening, Ingrid Eriksen, rykker vedr. DFPO generalforsam... ==

Til: Miljø- og fødevareministeriet (mfvm@mfvm.dk)
Fra: Ingrid Eriksen (ie@dkfisk.dk)
Titel: VS: DFPO generalforsamling 2017
Sendt: 15-05-2017 08:52:13
Bilag: mageool .png; imageoo2.png;

Det er vigtigt, at jeg her til formiddag får en tilbagemelding på tidligere mail — se nedenfor.

Venlig hilsen
Ingrid Eriksen
Sekretær
Tlf. 76223308—51284852

DANMARKS FISRERIFORENING
P,.d,jc.rt O,ga&satIo

Nordensvej 3
7000- Fredericia

+45 70 10 40 40
mai I @ dkfisk.dk
www.fiskeriforeningdk
Cvr.nr. 45 81 25 10

Fra: Bente Knudsen [mailto:bku@mfvm.dk]
Sendt: 15. maj 2017 06:48
Til: Ingrid Eriksen <ie@dkfisk.dk>
Emne: Re: DFPO generalforsamling 2017

Kære Ingrid
Du skal gerne få svar fra mine kollegaer, da jeg ikke er på arbejde. Knus Bente

Sendt fra min iPhone

Den 11. maj 2017 kl. 09.03 skrev Ingrid Eriksen <ie@dkflsk.dk>:

Kære Bente

Må jeg bede om en tilbagemelding på denne mail?

Venlig hilsen
Ingrid Eriksen
Sekretær
Tlf. 76223308—51284852
<imageoo2.png>

Fra: Ingrid Eriksen
Sendt: 2. maj 2017 11:17
Til: ‘Bente Knudsen’ <hku@infvm.jjj>
Emne: SV: Tilmelding til generalforsamling 2017

Hej Bente
Kan jeg regne med departementschefens deltagelse også til aftenfesten?
Skal jeg booke værelse?

Venlig hilsen
Ingrid Eriksen
Sekretær



Tlf. 76223308—51284852
<imageOOl.png>
Nordensvej 3
7000 - Fredericia

+45 70 104040

www.fiskrffnrning.dk
Cvr.nr. 45 81 25 10

Fra: Bente Knudsen [mailto:bku@mfvm.dk]
Sendt: 21. december 2016 09:47
Til: Ingrid Eriksen <ie@dkfLskdk>
Emne: Tilmelding til generalforsamling 2017

Hej Ingrid

På vegne af departementschef Henrik Studsgaard skal jeg takke mange gange for invitationen til jeres årlige
generalforsamling samt efterfølgende middag og aftenfest fredag d. 19. maj 2017.

Jeg har reserveret hele dagen til arrangementet i kalenderen.

I forbindelse med det planlagte møde med borgmestre fra fiskerikommunerne, vil jeg meget gerne, om du vil
sende oplysninger om mødets karakter, deltagerkreds samt evt, materiale Ca. 14 dage før mødet.

Rigtig god jul og god nytår ©

Knus Bente

Med venlig hilsen

Bente Knudsen
Sekretær for Departementschefen I Minister- og ledelsessekretariat
I +45 41 78 20 12 I bkumfvm.dk

Miljø- og Fødevareministeriet
Departementet I Slotsholmsgade 12, 1216 København K I Tlf. +45 33 92 33 01 I mNmmfvm.dk I wwwsnfvrn.lk
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Aktoversigt

Miljø-og
Fødevareministeriet
Departementet

Sagstitel: INVITATION - Svend Erik Andersen, Danmarks Fiskeriforening -

Anmodning om møde med ministeren
Sagsnummer: 2017 - 4066

Akt nr. Dato Titel Akt ID # Parter Til Kommentar

1 06-04-2017 INVITATION - Svend Erik Andersen, 2896110 2 ministeren@mf
Danmarks Fiskeriforening - vm.dk
Anmodning om møde med ministeren (ministeren@mf

vm.dk)

2 07-04-2017 Sv: INVITATION -Svend Erik 2899473 2
Andersen, Danmarks Fiskeriforening -

Anmodning om møde med ministeren

10-04-2017 SV: INVITATION - Svend Erik 2903408 1 Kirstine Louise
Andersen, Danmarks Fiskeriforening - Rasmussen
Anmodning om møde med ministeren (Sagsbehandler

, Minister- og
ledelsessekreta
nat)

# = antal relaterede dokumenter.

Den 3. november 2017



Miljø-og
Fødevareministeriet
Departementet

Aktdetaljer

Akifitel: INVITATION - Svend Erik Andersen, Danmarks Fiskeriforening -

Anmodning om møde med ministeren
Aktnummer: I

AktiD: 2896110

Dato: 06-04-2017

Type: Indgående

Original titel: Anmodning om møde

Dokumenter: [1] Anmodning om møde.msg

[2] 170406 DFPObrev - anmodn om møde.pdf

Den 3. november 2017



== AKT 2896110 == Dokument 1 == [INVITATION - Svend Erik Andersen, Danmarks Fiskeriforening - Anmodning... ==

Til: ministeren@mfvm.dk (ministeren@mfvm.dk)
Cc: nw@dkfisk.dk (nw@dkfisk.dk), Ole Lundberg Larsen (oll@dkfisk.dk), Svend-Erik Andersen (sea@dkfisk.dk)
Fra: Ingrid Eriksen (ie@dkfisk.dk)
Titel: Anmodning om møde
Sendt: 06-04-2017 10:27:48
Bilag: 170406 DFPObrev - anmodn om møde.pdt;

Miljø- og fødevareminister Esben Lunde Larsen

Vedhæftet brev fra Danmarks Fiskeriforening PO med anmodning om snarligt møde.

Venlig hilsen
Ingrid Eriksen
Sekretær
Tlf. 76 22 33 08—51 28 48 52

DANMARKS FISRERIFORENING
Ptadcent OristIor

Nordensvej 3
7000 - Fredericia

+45 70 104040
mdkflskdk
wwdfntngdk
Cvr.nr. 45 81 25 10



== AKT 2896110 == Dokument 2 == [INVITATION - Svend Erik Andersen, Danmarks Fiskeriforening - Anmodning... ==

DANMARKS EISKERIFORENING
Producent Organisation

Nordensvej 3, Taulov
7000 Fredecia

Tlf. +4570 10 4040
Fax. +4575451928

H. C. Andersens Boulevard 37Miljø- og fødevareminister 1553 København V
Esben Lunde Larsen Tlf. +45 70 104040

Fax +45 33 32 32 38

ministeren(mfvm .dk mail@dkfisk.dk
www.dkflsk.dk

6. april 2017

Kære Esben

I fortsættelse af tidligere skal jeg hermed anmode om et møde med dig hurtigst muligt, når
det måtte passe ind i din kalender.

Vi vil gerne drøfte 3 punkter med:

• Den Europæiske Fiskerifond (EHFF) 201 8-2020

• Implementering af øvrige punkter i Fiskeripakken

• Implementering af EU’s fiskeripolitik (flerårige forvaltningsplaner og tekniske regler).

Vi ser frem til at høre fra dig.

Med venlig hilsen

Svend-Erik Andersen



Miljø-og
Fødevareministeriet
Departementet

Aktdetaljer

Akttitel: Sv: INVITATION - Svend Erik Andersen, Danmarks Fiskeriforening
- Anmodning om møde med ministeren
Aktnummer: 2

AktID: 2899473

Dato: 07-04-2017

Type: Udgàende

Dokumenter: [1] Anmodning om møde.html

[2] 170406 DFPObrev - anmodn om møde.pdf

Den 3. november 2017



== AKT 2899473 Dokument i [Sv: INVITATION - Svend Erik Andersen, Danmarks Fiskeriforening - Anmod... ==

Til: Ingrid Eriksen (ie@dkfisk.dk)
Cc: nw@dkfisk.dk (nw@dkfisk.dk), Ole Lundberg Larsen (oll@dkfisk.dk), Svend-Erik Andersen (sea@dkfisk.dk)
Fra: Kirstine Louise Rasmussen (kilra@mfvm.dk)
Titel: Sv: INVITATION - Svend Erik Andersen, Danmarks Fiskeriforening - Anmodning om møde med ministeren
Sendt: 07-04-2017 11:55:05
Bilag: 170406 DFPObrev - anmodn om møde.pdf;

Kære Svend-Erik Andersen

P vegne af miljø- og fødevareminister Esben Lunde Larsen takker jeg for din e-mail af 6. april 2017.

Ministeren vil gerne invitere jer til møde onsdag den 19. april 2017 kl. 12.30-13.00, og alternativt tage mødet over Skype, hvis
I ikke har mulighed for at komme til København?

Har du mulighed for at sende en deltagerliste.

Bh Kirstine

Med venlig hilsen

Kirstine Louise Rasmussen
Sekretær for miljø- og fødevareministeren I Minister- og ledelsessekretariat
+45 93597093 I kilra@mfvmdk

Miljø- og Fødevareministeriet
Departementet I Slotsholmsgade 12, 1216 København K I Tlf. +45 38142142 I mfvmmfvmdk I vwmfvmdk

Til: ministeren@mfvm.dk (ministeren@mfvm.dk)
Cc: nw@dkfisk.dk (nw@dkfisk.dk), Ole Lundberg Larsen (oll@dkfisk.dk), Svend-Erik Andersen (sea@dkflsk.dk)
Fra: Ingrid Eriksen fie@dkfisk.dk)
Titel: INVITATION - Svend Erik Andersen, Danmarks Fiskeriforening - Anmodning om møde med ministeren
E-mailtitel: Anmodning om møde
Sendt: 06-04-2017 10:27:48

Miljø- og fødevareminister Esben Lunde Larsen

Vedhæftet brev fra Danmarks Fiskeriforening PO med anmodning om snarligt møde.

Venlig hilsen
Ingrid Eriksen
Sekretær
Tlf. 76 22 33 08—51 284852

Nordensvej 3
7000 - Fredericia

+45 70 10 40 40
mall@dkfiskdk
fiskeriforening.dk
Cvr.nr. 45 81 25 10



== AKT 2899473 == Dokument 2 == [Sv: INVITATION - Svend Erik Andersen, Danmarks Fiskeriforening - Anmod... ==

DANMARKS EISKERIFORENING
Producent Organisation

Nordensvej 3, Taulov
7000 Fredericia

TIÇ. +4570 10 4040
Fax. +4575451928

H. C. Andersens Boulevard 37Miljø- og fødevareminister 1553 København V
Esben Lunde Larsen Tlf. +45 70 104040

Fax +45 33 32 32 38

ministeren(2mfvm .dk mail@dkfisk.dk
www.dkfisk.dk

6. april 2017

Kære Esben

I fortsættelse af tidligere skal jeg hermed anmode om et møde med dig hurtigst muligt, når
det måtte passe ind i din kalender.

Vi vil gerne drøfte 3 punkter med:

• Den Europæiske Fiskerifond (EHFF) 2018-2020

• Implementering af øvrige punkter i Fiskeripakken

• Implementering af EU’s fiskeripolitik (flerårige forvaltningsplaner og tekniske regler).

Vi ser frem til at høre fra dig.

Med venlig hilsen

Svend-Erik Andersen



ççj Miljø- og
Fødevareministeriet
Departementet

Aktdetaljer

Akttitel: SV: INVITATION - Svend Erik Andersen, Danmarks Fïskeriforening
- Anmodning om møde med ministeren
Aktnummer:

Akt ID: 2903408

Dato; 10-04-2017

Type; lndgàende

Original titel; SV; INVITATION - Svend Erik Andersen, Danmarks Fiskeriforening - Anmodning om møde med ministeren (MFVM Id
nr.; 2899473)

Dokumenter; [1] SV INVITATION - Svend Erik Andersen, Danmarks Fiskeriforening - Anmodning om møde med ministeren
(MFVM Id nr. 2899473).msg

Den 3. november2017



== AKT 2903408 == Dokument 1 == [SV: INVITATION - Svend Erik Andersen, Danmarks Fiskeriforen ing - Anmod...

Til: Kirstine Louise Rasmussen (kilra@mfvm.dk)
Cc: Ole Lundberg Larsen (oll@dkfisk.dk), Svend-Erik Andersen (sea@dkfisk.dk)
Fra: Ingrid Eriksen (ie@dkfisk.dk)
Titel: SV: INVITATION - Svend Erik Andersen, Danmarks Fiskeriforening - Anmodning om møde med ministeren
Sendt: 10-04-2017 15:24:19

Kære Kirstine

Tak for din mail af 7. april.

Vi takker for invitationen til møde med Miljø- og fødevareminister Esben Lunde Larsen onsdag den 19. april 2017 kl. 12.30
og deltagerne herfra vil være fIg.:

• Formand Svend-Erik Andersen
• Kontorchef Ole Lundberg Larsen

Venlig hilsen
Ingrid Eriksen
Sekretær
TIf.76223308—51284852

DANMARKS FISKERIPORENING
Pøi*E Otor

Nordensvej 3
7000- Fredericia

+45 70 104040
kfldk
wwfrenk
Cvr.nr. 45 81 25 10

Fra: Kirstine Louise Rasmussen [mailto;kilra@mfvm.dk]
Sendt: 7. april 2017 11:55
Til: Ingrid Eriksen <ie@dkfisk.dk>
Cc: Niels Wichmann <nw@dkfisk.dk>; Ole Lundberg Larsen <oll@dkfisk.dk>; Svend-Erik Andersen <sea@dkfisk.dk>
Emne: Sv: INVITATION - Svend Erik Andersen, Danmarks Fiskeriforening - Anmodning om møde med ministeren (MFVM Id
nr.: 2899473)

Kære Svend-Erik Andersen

På vegne af miljø- og fødevareminister Esben Lunde Larsen takker jeg for din e-mail af 6. april 2017.

Ministeren vil gerne invitere jer til møde onsdag den 19. april 2017 kl. 12.30-1 3.00, og alternativt tage mødet over Skype, hvis
I ikke har mulighed for at komme til København?

Har du mulighed for at sende en deltagerliste.

Bh Kirstine

Med venlig hilsen

Kirstine Louise Rasmussen
Sekretær for miljø- og fødevareministeren Minister- og ledelsessekretariat
+45 93597093 I klira@mfxem.dk

Miljø- og Fødevareministenet
Departementet I Slotsholmsgade 12, 1216 København K I Tlf. +45 38142142 I mfvmømfvm.dk I www.mfiimdk



Til: ministeren@mfvm.dk (minisIeren@mfxtmdk)

Cc: nw@dkfisLdk (nw@dkfisk.dk), Ole Lundberg Larsen (fl@dkflskd1ç), Svend-Erik Andersen (sa@.dkflskdk)
Fra: Ingrid Eriksen (ie@dMlkdk)
Titel: INVITATION - Svend Erik Andersen, Danmarks Fiskeriforening - Anmodning om møde med ministeren
E-mailtitel: Anmodning om møde
Sendt: 06-04-2017 10:27:48

Miljø- og fødevareminister Esben Lunde Larsen

Vedhæftet brev fra Danmarks Fiskeriforening PO med anmodning om snarligt møde.

Venlig hilsen
Ingrid Eriksen
Sekretær
Tlf. 76223308—51284852

Nordensvej 3
7000 - Fredericia

+45 70 10 40 40
m@dkflkÆ

Cvr.nr. 45 81 25 10



Aktovers i gt

Miljø- og
Fødevareministeriet
Departementet

Sagstitel: Formand Svend-Erik Andersen - Fiskeripakken
Sagsnummer: 2017 - 4969

1 05-05-2017 Formand Svend-Erik Andersen -

Fiskeripakken

Akt nr. Dato Titel Akt ID # Parter Til Kommentar

2942647 2 soren.egge.ras
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(soren.egge.ras
mussen@ft.dk);
roger.matthisen
@ft.dk
(roger.matthisen
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(orla.Osterby@f
t.dk);
carsten.bach@f
t.dk
(carsten.bach@
ft.dk);
trine.torp@ft.dk
(trine.torp@ft.dk
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3 11-05-2017 Miljø- og Fødevareminister Esben 2954029 2
Lunde Larsens svar pä din
henvendelse af 5. maj 2017

# = antal relaterede dokumenter.

Den 3. november2017



Miljø- og
Fødevareministeriet
Departementet

Aktdetaljer Den 3. november 2017

Akttïtel: Formand Svend-Erik Andersen - Fiskeripakken
Aktnummer: I

AktiD: 2942647

Dato: 05-05-2017

Type: Indgående

Original titel: Fiskeripakken

Dokumenter: [1] Fiskeripakken.msg

[2] 170505 DFPObrev - fiskeripakken.pdf



== AKT 2942647 == Dokument i == [Formand Svend-Erik Andersen - Fiskeripakken] ==

Til: soren.egge.rasmussenft.dk (soren.egge.rasmussenft.dk), roger.matthisenft.dk (roger.matthisen@ft.dk),
ibpoulsen@ft.dk fib.poulsen@ft.dk), landskontoret@enhedslisten.dk (landskontoret@enhedslisten.dk),
ministeren@mfvm.dk (ministeren@mfvm.dk), orla.Osterby@ft.dk (orla.Osterby@ft.dk), carsten.bach@ft.dk
(carsten. bach@ft.dk), trine.torp@ft.dk (trine.torp@ft.dk), info@konservative.dk (info@konservative.dk),
thomas.danielsen@ft.dk (thomas.danielsen@ft.dk), partikontoret@partikontoret.dk (partikontoret@partikontoret.dk),
info@liberalalliance.dk (info@liberalalliance.dk), Statsministeriet (stm@stm.dk), uffe.elbaek@ft.dk
(uffe.elbaek@ft.dk), simon.kollerup@ft.dk (simon.kollerup@ft.dk), dfanbf@ft.dk (dfanbf@ft.dk), pia.olsen.dyhr@ft.dk
(pia.olsen.dyhr@ft.dk)

Fra: Ingrid Eriksen (ie@dkfisk.dk)
Titel: Fiskeripakken
Sendt: 05-05-2017 10:40:08
Bilag: 170505 DFPObrev - fiskeripakken.pdf;

De fiskeripolitiske ordførere
Miljø- og fødevareminister Esben Lunde Larsen
Parti lederne

Vedhæftet brev fra Danmarks Fiskeriforening PO’s formand Svend-Erik Andersen vedr. fiskeripakken,

Venlig hilsen
Ingrid Eriksen
Sekretær
TIf.76223308—51284852

DANMARKS FISKERIFORENING
Ptediic.rt Otga&IatIors

Nordensvej 3
7000 - Fredericia

+45 70 10 40 40
mail@dkfisk.dk
www.fiskeriforeningdk
Cvr.nr. 45 81 25 10



== AKT 2942647 == Dokument 2 == [ Formand Svend-Erik Andersen - Fiskeripakken ] ==

DANMARKS EISKERTEORENING
Producent Organisation

Nordensvej 3, Taulov
7000 Fredericia

Tlf. +4570104040
Fax. +457545 1928

• . H. C. Andersens Boulevard 37De fiskeripolitiske ordførere 1553 København V
Miljø- og fødevareminister Esben Lunde Larsen Tlf. +45 70 1040 40

• Fax +45 33 32 32 38Partilederne
maii@dkfisk.dk
wwwdkfisk.dk

5. maj 2017

SE SÅ AT FÅ DEN FISKERIPAKKE PÅ PLADS

Kære arie

I forbindelse med “Aftale om Fødevare- og landbrugspakke 2015” blev det besluttet, at der
skulle gennemføres et servicetjek affiskerisektoren.

I fiskerisektoren har vi i en årrække efterspurgt en langsigtet politisk afklaring af rammerne
for dansk fiskeri, så vi har budt dette servicetjek velkomment.

Efter der er gået fnidder i den politiske proces omkring fiskeripakken er dansk fiskeri blevet
taget som gidsel.

Det er fuldstændig uholdbart, at de sædvanlige arbejdsgange omkring udvikling og
forvaltning af fiskeripolitikken er sat ud af spil og at detaljerede fiskeriregler, som normalt
behandles og afklares i Miljø- og fødevareministeriets rådgivende udvalg, nu cirkulerer rundt
i en tilsyneladende endeløs proces mellem folketingsmedlemmer, Departement og
Landbrugs- og fiskeristyrelse uden at fiskerierhvervet er involveret.

Vi vil derfor endnu en gang opfordre til at partierne bag fiskeripakken sammen med
regeringen, får punkterne i pakken gjort færdig i samarbejde, og får normaliseret
beslutningsprocesserne om dansk fiskeris forhold, så vii fiskerierhvervet ved, hvad vi har at
holde os til i fremtiden.

Med venlig hilsen

Svend-Erik Andersen
Formand
Danmarks Fiskeriforening PO



Miljø-og
Fødevareministeriet
Depa rtementet

Aktdetaljer

Akttitel: Miljø- og Fødevareminister Esben Lunde Larsens svar på din
henvendelse af 5. maj 2017
Aktnummer: 3

AktID: 2954029

Dato: 11-05-2017

Type: Udgående

Dokumenter: [11 Aktdokument.html

[21 Miljø- og Fødevareminister Esben Lunde Larsens svar på din henvendelse af 5. maj 2017.docx

Den 3. november 2017



== AKT 2954029 == Dokument 1 == [Miljø- og Fødevareminister Esben Lunde Larsens svar på din henvendelse a... ==

Til: Danmarks Fiskeriforenin Hovedpostkasse (mail@dkfisk.dk)
Fra: Miljø- og fødevareministeriet (mfvm@mfvm.dk)
Titel: Miljø- og Fødevareminister Esben Lunde Larsens svar på din henvendelse af 5. maj 2017
Sendt: 11-05-2017 13:54:37
Bilag: Miljø- og Fødevareminister Esben Lunde Larsens svar på din henvendelse afS. maj 2017.docx;

Kære Svend-Erik Andersen

Se venligst vedhæftede brev fra Miljø- og Fødevareminister Esben Lunde Larsen.

Med venlig hilsen

Pia Iercke
Assistent i Sagsstyringsenheden, Minister- og ledelsessekretariatet +45 93 59 69 79 I piler@mfvmdk

Miljø- og Fødevareministeriet
Departementet I Slotsholmsgade 12 I 1216 København K I Tlf. +45 38 14 21 42 I www.mfvm.dk



== AKT 2954029 == Dokument 2 == [ Miljø- og Fødevareminister Esben Lunde Larsens svar på din henvendelse a.. ==

Miljø-og
fødevareministeren

Formand Svend-Erik Andersen Den 11. maj 2017
Danmarks Fiskeriforening PO

e-mail: mail@dlfflsk.dk

Kære Svend-Erik Andersen

Tak for dit brev af 5. maj 2017 om rammerne for dansk fiskeri, herunder den poli
tiske proces omkring Fiskeripaldcen.

Jeg er meget enig med dig i, at det er vigtigt med gode rammer for dansk fiskeri, og
det er også derfor regeringen nu vælger at tiltræde Fiskeripakken, således at vi kan
sikre et godt resultat.

Jeg medgiver, at processerne ind imellem godt kan blive lidt tunge, når så mange
aktører er involveret i arbejdet, som det for eksempel er tilfældet med implemente
ringen af Fiskeripakken. Jeg er dog ikke enig med dig i, at de sædvanlige arbejds
gange omkring udvikling og forvaltning affiskeripolitikken er sat ud af spil, og at
fiskerierhvervet ikke bliver involveret i blandt andet de rådgivende udvalg.

Inddragelse af fiskerierhvervet i udformning, ændring og administration af regler
ne på fiskeriområdet er sket helt uændret, mens der har været drøftet politisk ud
formning og implementering af aftaler på fiskeriområdet. Det gælder blandt andet
i Erhvervsfiskeriudvalget og i de mange andre fora, hvor ministeriet har dialog
med fiskerierhvervet.

Netop for at sikre dialogen med fiskerierhveniet om implementering af Fiskeri-
pakken er det tidligere CFP Dialogfomm blevet udvidet til et Fiskeri Dialogforum,
som fremover både skal følge implementeringen af fiskerireformen og gennemfø
relsen af Fiskeripakken.

Jeg ser frem til en fortsat god dialog mellem fiskerierhvewet og ministeriet om de
mange udfordringer for dansk fiskeri, som vi i fællesskab søger at finde gode løs
ninger på.

Med venlig hilsen

Esben Lunde Larsen

Miljø- og Fødevareminiateriet. Slotaholmagade 12 1216 København K
Tlf. 38 142142 Fax 33 145042 CVR 12854358 EAN 5798000862005 . mfrm@mfrm.dk. www.mft’m.dk


